
Pracovná skupina pre mlieko, 1. marec 2023

Miesto stretnutia: COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 1. marca 2023

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre mlieko

Predsedal:

Podrobný popis aktivity:

Okrúhly stôl o situácii na trhu s mliekom

FI reprezentant referoval o poklese počtu kráv s trhovou produkciou mlieka v minulom roku o 2 %
a o náraste produkčných nákladov v poslednom štvrťroku 2022 o 23 %. Spotrebiteľské ceny  mlieka
a mliečnych výrobkov vzrástli o 11 %.

UK reprezentantka referovala, že sa očakáva tohtoročný nárast produkcie mlieka o 0,3 %.

DE reprezentant referoval o dlhodobom klesajúcom trende produkcie mlieka, na druhej strane sa
zvyšuje produkcia ekologicky produkovaného mlieka, no jeho výkupná cena je nízka a nekompenzuje
vysoké náklady.

DK reprezentant referoval o cene mlieka 57 €/100 kg, jeho produkcia by mala v ďalších mesiacoch
klesať.

SE reprezentant referoval o vysokej výkupnej cene mlieka v decembri 2022 vo výške 58 €/100 kg.
Produkčné náklady sú mierne stabilizované, stále však oproti vlaňajšku vyššie.

NL reprezentant referoval o miernom poklese produkcie, najmä kvôli zavedeniu systému kvót sa
poľnohospodári usilujú o rovnaké množstvo vyprodukovaného mlieka, aby naplnili kvóty. Problémom
je ukončenie podnikania mnohých mladých poľnohospodárov už vo veku 40-50 rokov, kdežto predtým
to bolo nad 65 rokov.

LT reprezentantka referovala o pomerne vysokej cene mlieka v 2022, vysoká inflácia spôsobila
prudký nárast cien vstupov. Problémom sú nízke spotrebiteľské ceny a predaj za podnákladové ceny.

IE reprezentant referoval, že produkcia je podobná ako v roku 2021, začiatkom roka 2023 klesli ceny
na 51 €/100 kg.

PT reprezentant referoval o vysokých produkčných nákladoch, cena mlieka je 57 €/100 kg, objemy
produkcie aj počty producentov mlieka klesajú.

IT reprezentant referoval o stabilnej produkcii v minulom roku, spotrebiteľské ceny mlieka
a mliečnych výrobkov vykazujú klesajúci trend, aktuálna cena je 50 €/100 kg. Producentom sa zisky
znižujú kvôli vysokým produkčným nákladom.

EL reprezentant referoval o poklese produkcie mlieka v roku 2022 z dôvodu poklesu počtu kráv
s trhovou produkciou mlieka kvôli zvýšeným produkčným nákladom. Aktuálne sa ceny pohybujú



okolo 57 €/100 kg.

Súčasný stav a okrúhly stôl k reforme právnych predpisov v oblasti dobrých životných
podmienok zvierat

Komisia by v septembri 2023 mala prezentovať 4 legislatívne akty – pre dobré životné podmienky
zvierat počas prepravy, na farmách, pri porážkach a legislatívu k označovaniu dobrých životných
podmienok. Diskusie v rámci jednotlivých útvarov Komisie k prvým legislatívnym návrhom by mali
byť zahájené koncom marca 2023.

Úrad EFSA má predložiť spolu 11 vedeckých stanovísk k jednotlivým témam (napr. ochrana teliat,
kačíc, husí, prepelíc, dojníc, a i.), všetky stanoviská by mali byť zverejnené najneskôr do júna 2023.
Komisia sa však usiluje o rýchle predloženie návrhov, aby návrhy prejednal ešte súčasný Parlament
pre eurovoľbami.

S prípravou legislatívnych návrhov Komisii pomáhala v období 2021-2022 Platforma EÚ pre dobré
životné podmienky zvierat, členmi ktorej boli aj zástupcovia C-C. Sekretariát preto podporuje jej
ďalšie fungovanie.

Sekretariát ďalej referoval o svojich lobistických akciách v súvislosti s legislatívou o dobrých
životných podmienkach zvierat (rokovanie s europoslancami, so zástupcami SE PRES, s národnými
delegáciami a inými organizáciami).

Diskusia:

AT reprezentant referoval o uskutočnených zmenách v národných pravidlách pre transport živých
zvierat, kde minimálny vek na prepravu cicavcov sú 3 týždne.

IT zástupca upozornil, že IT zvažuje zavedenie certifikačnej schémy pre dobré životné podmienky
zvierat. Všetky pravidlá prijímané na EÚ úrovni musia podľa neho byť automaticky súčasťou pravidiel
aj pre dovozy do EÚ.

NL reprezentant informoval o usporiadaní okrúhleho stolu spolu s ďalšími organizáciami na tému
dobrých životných podmienok zvierat. Upozornil na značný tlak, NL parlament prijal zmenu
právnych predpisov, ktoré pri prísnom výklade takmer znemožňujú chovať zvieratá v existujúcich
stajniach v NL.

DK reprezentantka tiež upozornila na riziká revízie právnych predpisov, uvítala preto proaktívny
prístup C-C.

Sekretariát na záver uviedol, že aj keby Komisia predložila veľmi ambiciózne legislatívne návrhy,
Parlament o nich začne rokovať a rokovania určite nedokončí (vzhľadom k eurovoľbám 2024).
Sekretariát C-C sa preto bude zameriavať na komunikáciu s Radou.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.



 


